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  PROTOKÓŁ Nr 2/2020 
wspólnego posiedzenia 

- Komisji Rewizyjnej,  

- Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

- Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 26 marca 2020 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1040. 

Uzgodniony przez przewodniczących poszczególnych komisji prowadzący posiedzenie: radny 

ANDRZEJ BOROWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący) 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- TKACZUK Lucyna 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK JERZY 

- PAC Jerzy 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

8. Radca prawny – JAN WOŁOSOWICZ 

 

Porządek posiedzenia:  
1. Przyjęcie protokołów posiedzeń poszczególnych komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 21 lutego 2020 r. 

2. Zaopiniowanie materiałów na XVI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na 

dzień 26 marca 2020 r.:     

a) Projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2020 rok, 
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b) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2020-2029, 

c) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi bielskiemu, 

d) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 

Podlaskim za 2019 rok, 

e) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk 

Podlaski w 2019 r., 

f) Projekt uchwały w sprawie  ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 

g) Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości 

od osoby fizycznej, 

h) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski, 

i) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski, 

j) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bielsk Podlaski do Stowarzyszenia 

Gmin Górnej Narwi, 

k) Projekt uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Klub „Senior+”, 

l) Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Bielsk Podlaski. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Prowadzący posiedzenie radny ANDRZEJ BOROWSKI poinformował, że w związku z 

ogłoszonym stanem epidemii, posiedzenie odbywa się z zachowaniem niezbędnych środków 

ostrożności. Zwrócił uwagę na konieczność zapewnienia bezpieczeństwa radnym, 

pracownikom urzędu oraz mieszkańcom. 

Sytuacja, w której wszyscy się znaleźli obliguje jednocześnie do kontynuowania pracy 

samorządu i podejmowania decyzji niezbędnych do dalszego funkcjonowania.  

Chwilę po przybyciu na posiedzenie, z sali wyszedł radny Anatol Grzegorz Tymiński. 

 

Do pkt 1)  
Do protokołów posiedzeń poszczególnych komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 21 

lutego 2020 r. nie zgłoszono żadnych uwag. 

Przed przystąpieniem do opiniowania materiałów przygotowanych do rozpatrzenia na Sesji 

Rady Gminy, która rozpocznie się bezpośrednio po zakończeniu posiedzenia komisji, 

ANDRZEJ BOROWSKI zapytał o uwagi do protokołu XV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 27 lutego 2020 r. Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Zwrócił się z prośbą o odczytanie porządku sesji, co ANDRZEJ BOROWSKI uczynił 

odczytując propozycję porządku doręczoną radnym. Następnie WALENTY GAŁUSZEWSKI  

zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku komisji i wprowadzenie punktu dotyczącego 

informacji o planowanej budowie kurników w pobliżu miejscowości Parcewo oraz 

umożliwienie ewentualnej dyskusji na ten temat. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY CHILKIEWICZ 

- Zgłosił potrzebę wprowadzenia punktu dotyczącego  funduszu sołeckiego na 2021 rok. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Zapytała, czy punkt zgłoszony przez radnego WALENTEGO GAŁUSZEWSKIEGO ma być 

przedmiotem sesji ? 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI  

- Zaproponował, aby zdecydować o tym podczas dyskusji. 
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Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Przypomniał, że w sprawie funduszu sołeckiego rada podejmowała decyzję każdego roku w 

marcu. W proponowanym porządku najbliższej sesji nie ma punktu dotyczącego 

wyodrębnienia lub niewyodrębnienia funduszu sołeckiego, więc zwrócił się do radnego 

Jerzego Chilkiewicza o wypowiedzenie się w tej sprawie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY CHILKIEWICZ 

- Nawiązując do ogłoszonego stanu epidemii w kraju, z uwagi na diametralną zmianę sytuacji, 

powiedział, że jego zdaniem  fundusz sołecki nie powinien funkcjonować. Zgłosił potrzebę 

rozważenia wprowadzenia oszczędności w budżecie gminy. Przyznał, że fundusz sołecki jest 

dobrą formą, ale w czasach, gdy gospodarka normalnie funkcjonuje i rozwija się. W aktualnej 

sytuacji należy przedyskutować kwestię wyodrębnienia funduszu sołeckiego w budżecie 

gminy na przyszły rok. Radny zaproponował nie wyodrębniać funduszu w budżecie gminy na 

2021 rok. 

Na prośbę radnego ANDRZEJA BOROWSKIEGO uzgodniono, że dyskusja n/t 

dodatkowo zgłoszonych tematów odbędzie się po rozpatrzeniu wszystkich punktów 

przewidzianych w pierwotnej wersji porządku. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, 

że w zgłoszonej przez siebie sprawie chciałby zabrać głos na sesji, ponieważ transmisja obrad 

w internecie pozwoli na przekazanie mieszkańcom informacji o planowanej inwestycji. 

Mówiąc o tym potwierdził swój wniosek o uwzględnienie tego zagadnienia w porządku sesji. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI poddał pod głosowanie wniosek radnego WALENTEGO 

GAŁUSZEWSKIEGO. 

Wyniki głosowania jawnego: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych (radny ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI nieobecny na sali, natomiast radny STANISŁAW OLSZEWSKI 

jako Przewodniczący Rady Gminy nie uczestniczył w głosowaniu, ponieważ nie jest 

członkiem komisji).  

Po zakończeniu głosowania, radca prawny JAN WOŁOSOWICZ zwrócił uwagę, że zgodnie 

ze Statutem Gminy komisje obradujące na wspólnym posiedzeniu głosują odrębnie. W 

związku z tym prowadzący posiedzenie zarządził reasumpcję głosowania. Głosowanie 

przeprowadzono odrębnie dla każdej komisji. 

W głosowaniu poszczególnych komisji jednogłośnie zaakceptowano wniosek o 

wprowadzenie do porządku dzisiejszej sesji Rady Gminy tematu: Informacja dotycząca 

planowanej inwestycji budowy kurników w pobliżu miejscowości Parcewo. 

Wyniki głosowania: 

- Komisja Oświaty i Spraw Społecznych: głosowało 4 radnych (nieobecny ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI), 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”.  

- Komisja Rewizyjna: głosowało 4 radnych, 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”.  

- Komisja Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: głosowało 5 radnych, 5 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, czy sprawa funduszu sołeckiego może być 

rozpatrzona na kolejnej sesji. Po uzyskaniu odpowiedzi stwierdzającej konieczność 

rozstrzygnięcia tej kwestii do końca marca, prowadzący posiedzenie stwierdził, że w tej 

sytuacji temat należy ująć w porządku tej sesji, co poddano pod głosowanie. 

W głosowaniu poszczególnych komisji jednogłośnie zaakceptowano wniosek o 

wprowadzenie do porządku na dzisiejszej sesji Rady Gminy rozpatrzenia tematu: Powzięcie 

uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 roku. 

Wyniki głosowania jawnego: 
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- Komisja Oświaty i Spraw Społecznych: głosowało 4 radnych (nieobecny ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI), 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”.  

- Komisja Rewizyjna: głosowało 4 radnych, 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”.  

- Komisja Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: głosowało 5 radnych, 5 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 

Po przeprowadzeniu głosowań uzgodniono kolejność zgłoszonych punktów: jako pkt 16 – 

Powzięcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

2021 roku. i jako pkt 17 – Informacja dotycząca planowanej inwestycji budowy kurników w 

pobliżu miejscowości Parcewo. 

 

Do pkt 2a)  
Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2019 rok – stanowi 

Załącznik Nr 5  do protokołu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w związku z działaniami ograniczającymi 

rozprzestrzenianie się koronawirusa, materiały będące przedmiotem obrad sesji zwołanej na 

26 marca 2020 r. zostały przekazane radnym w formie elektronicznej (na tablety). Radni 

zostali poproszeni o zgłaszanie drogą e-mailową swoich pytań i uwag. Do poniedziałku takich 

zgłoszeń nie było. Jeśli radni mają taką potrzebę, mogą jeszcze zgłosić pytania i wnioski na 

tym posiedzeniu. Pani Wójt zwróciła się z prośbą o to, by posiedzenie komisji odbyło się w 

trybie przyspieszonym, wobec tego materiały nie będą referowane przez Panią Skarbnik. 

Sesja ma się odbyć bezpośrednio po zakończeniu posiedzenia komisji bez udziału sołtysów i 

publiczności, więc potrzebny jest czas do przedyskutowania spraw zgłoszonych przez 

radnych. Sesja będzie transmitowana w Internecie, jak dotychczas. Pani Wójt poinformowała 

o wprowadzonych w urzędzie ograniczeniach związanych z przyjmowaniem interesantów. W 

tej wyjątkowej sytuacji ustalono, że w urzędzie czwartek jest dniem przyjęć interesantów w 

najbardziej pilnych sprawach. 

Radny JERZY BAJENA 

- Potwierdził, że posiedzenie komisje i sesja rady odbywają się w trybie nadzwyczajnym, 

zaproponował więc, by nie czytać na sesji wniosków i projektów uchwał, ponieważ radni 

wcześniej już zapoznali się z tymi dokumentami.. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI   

- Potwierdził, że treść dokumentów nie będzie na sesji odczytywana. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodała, że treść wniosków i projektów uchwał jest dostępna 

na stronie internetowej. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy również nie będzie 

odczytywane, ale będzie dostępne w wersji elektronicznej. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI odnosząc się do propozycji 

zmian w budżecie gminy, stwierdził, że mają one charakter porządkujący.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Prowadzący posiedzenie radny ANDRZEJ BOROWSKI zaproponował więc przystąpić do 

dyskusji na tematy zgłoszone dodatkowo przez radnych Walentego Gałuszewskiego i Jerzego 

Chilkiewicza. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI  

- Przedstawił informację n/t planowanej inwestycji - budowy trzech potężnych kurników 

zlokalizowanych w odległości około 100 metrów od zabudowań Parcewa. Inwestycja została 

zgłoszona do realizacji na przełomie września i października 2019 roku. Radny osobiście 

rozmawiał z inwestorem wskazując na uciążliwości, jakie odczują mieszkańcy wsi Parcewo 
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oraz Bielska. Procedura w pewnym momencie została zawieszona, a w marcu tego roku 

postępowanie odwieszono. W trzech kurnikach będzie się odbywała hodowla kur w ilości po 

50 tys. w każdym kurniku. Prawie milion kurczaków będzie hodowanych łącznie w kilku 

cyklach. Inwestycja będzie negatywnie oddziaływać na życie mieszkańców wsi. Sporządzono 

na zlecenie inwestora raport oddziaływania na  środowisko, z którego wynika, że uciążliwe 

odory, jakie będą powstawać podczas hodowli pozostaną w obrębie działki, na której będzie 

zlokalizowana inwestycja. Zdaniem radnego jest to niemożliwe. Niezależnie od kierunku 

wiatru mieszkańcy będą pod wpływem odorów. Przy sprzyjającej cyrkulacji powietrza oraz 

poprzez działanie potężnych wentylatorów odór będzie się przemieszczał również w kierunku 

Bielska Podlaskiego zwłaszcza do dzielnic, w których znajduje się szpital, szkoła rolnicza, 

kościół oraz cerkiew. Mieszkańcy są zaniepokojeni, zdaniem radnego potrzebny jest dla 

porównania drugi raport sporządzony przez specjalistów z zakresu ochrony środowiska, który 

uwzględniałby również zdanie i obawy oponentów tej inwestycji. Radny przekazał też 

niepotwierdzone informacje o lokalizacji podobnych inwestycji w innych miejscowościach 

bielskiej gminy. Radny zwrócił uwagę, że jest to inwestycja na pokolenia. Są obawy, że 

sfinalizowanie tej inwestycji zahamuje rozwój Parcewa, nikt nie zechce osiedlać się w tym 

miejscu z uwagi na występujące uciążliwości. Radny zauważył, że nawet z przedstawianych 

przez Wójta Gminy sprawozdań, wynika że wieś w ostatnich latach zaczęła bardziej się 

rozwijać, są kupowane działki z zamiarem budowy domów i osiedlania się. Taka inwestycja 

zniszczy to wszystko. 

(o godz. 9.28 na salę wrócił radny A.G. Tymiński) 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Potwierdził obawy radnego Walentego Gałuszewskiego co do tego, że inwestycja może 

zahamować rozwój tej części gminy. Jako przykład dobrego oddziaływania protestu 

mieszkańców na uciążliwe inwestycje podał budowę kurników w Rybołach, które po 

protestach zostały przeniesione dalej od wsi w kierunku lasu w miejsce mało widoczne. 

Mówiąc o tym zwrócił uwagę, że czasami opinia mieszkańców ma wpływ na lokalizację 

inwestycji. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Dodał, że nikt nie ma pretensji do inwestora o to, że mając fundusze chce inwestować i 

prowadzić działalność. Chodzi jedynie o to, aby działalność nie szkodziła mieszkańcom. 

Przypomniał reakcje mieszkańców na odór, który co jakiś czas (ostatnio w czasie Dni 

Bielska) dochodzi z gospodarstwa rolnego prowadzącego hodowlą trzody chlewnej pod 

Parcewem. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że inwestor złożył wniosek o wydanie decyzji środowiskowej we wrześniu 

2019 roku. Odnosząc się do pojawiających się zarzutów dotyczących braku informacji w tej 

sprawie, wyjaśniła, że urząd nie ma obowiązku ani możliwości  informowania o wszystkich 

działaniach urzędu i toczących się postępowaniach administracyjnych. Jest ich duża ilość. 

Niezbędne informacje wynikające z prowadzonego postępowania były udostępniane 

mieszkańcom.  Po przekazaniu raportu oddziaływania na środowisko Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska stwierdzono wady w tym raporcie i skierowano go do poprawienia. 

Postępowanie administracyjne zostało więc zawieszone do czasu sporządzenia przez 

inwestora nowego raportu z poprawkami zaleconymi przez RDOŚ. Po sporządzeniu 

kolejnego poprawionego raportu, postępowanie, na wniosek inwestora zostało odwieszone, o 

czym zostali poinformowani radny oraz sołtys Parcewa. Raport jest bardzo obszernym 

dokumentem, który jest ciągle analizowany, co będzie trwało do połowy kwietnia br. Raport 

ponownie zostanie przekazany Regionalnej Dyrekcji do uzgodnień, jak również do Sanepid-u 

i Wód Polskich. Trudno więc określić, jak długo potrwa to postępowanie. W międzyczasie 

pojawiły się protesty mieszkańców, krytyczne wobec inwestycji pismo skierował również 
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Burmistrz Bielska Podlaskiego (zostało przekazane do wiadomości radnym), protestujący 

uruchomili internetową listę przeciwników inwestycji (w ciągu 2 dni wpisało się ponad 200 

osób). Tego typu opinie mogą mieć wpływ na podejmowane decyzje przez instytucje 

uczestniczące w postępowaniu.  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zapytał, czy w przypadku spełnienia przez inwestora wszystkich wymaganych prawem 

warunków, Wójt może podjąć decyzję negatywną ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że Wójt jest po to, by być z mieszkańcami swojej gminy i we właściwym 

czasie podejmie właściwą decyzję. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Powiedział, że samorządność polega na wysłuchaniu głosu mieszkańców – pozytywnych i 

negatywnych, natomiast urzędnicy mają określone prawem procedury, w których nie zawsze 

jest miejsce dla mieszkańca. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zwrócił uwagę na potrzebę zmiany przepisów, które by precyzowały warunki, jakie 

należałoby spełnić przy realizacji pewnego rodzaju inwestycji, np. określenie bezpiecznej 

odległości od zabudowań. Zdaniem radnego, w aktualnym porządku prawnym inwestor może 

np. wybudować chlewnię w odległości 4 metrów od zabudowań i nic z tym nie można zrobić. 

Jest przeciwny budowie  dużych ferm roznoszących bakterie i wirusy. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Zwróciła uwagę, że każda zgłoszona do urzędu sprawa ma swoją procedurę, której nie 

można zmienić. Należy pamiętać, że od wydanej przez dany organ decyzji przysługuje 

odwołanie, a organ je rozpatrujący w pierwszej kolejności sprawdza, czy te procedury zostały 

zachowane. Rolą urzędu jest zapewnienie, aby postępowanie dla wszystkich stron 

postępowania było klarowne i jasne. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Tymińskiego, 

powiedziała, że każdy kto sprowadza się na wieś powinien liczyć się z tym, że mieszkają tam 

rolnicy i prowadzą działalność rolniczą, hodują bydło lub świnie. W tym momencie chodzi 

jednak o to, by te uciążliwości minimalizować.  

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Zwrócił uwagę, że inwestycja, o której mowa jest potężnym kombinatem. Radny nie jest 

przeciwny rozwijaniu gospodarstwa, ale tego rodzaju inwestycja powinna być zlokalizowana 

w bezpiecznej odległości od zabudowań. Opór ludzi jest bardzo duży. Gdyby nie sytuacja 

epidemiologiczna i wprowadzone ograniczenia, podpisów pod protestem byłoby dużo więcej 

niż 220. Walenty Gałuszewski podkreślił, że jako radny powinien być z mieszkańcami nie 

tylko podczas festynów, ale głównie w momentach trudnych. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Stwierdziła, że temat pojawił się we wrześniu ub. roku i do tego tematu można było 

wcześniej się przygotować. Przyznała, że jest zainteresowana i zorientowana w tym temacie. 

Zwróciła się do radcy prawnego o przybliżenie wszystkim  radnym procedury, czyli 

kolejnych etapów postępowania w tej sprawie. Na każdym etapie decyzję można zaskarżyć, 

co powoduje rozciągnięcie postępowania w czasie. Radni powinni mieć świadomość, na 

jakim etapie można coś w tej sprawie zrobić. Zapytała, czy jest już jakiś projekt decyzji w tej 

sprawie. Jeśli kolejne spotkania radnych będą się odbywały za pośrednictwem tabletów, 

prawdopodobnie nie będzie można wejść do urzędu, żeby z takim projektem decyzji zapoznać 

się. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że nie ma projektu decyzji. Jest czas do połowy kwietnia na zapoznanie się 

z raportem oddziaływania na środowisko. Wyjaśniła, że każda sprawa ma swoje etapy 
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postępowania i na każdym etapie będzie przekazywana informacja. Jest możliwość 

przekazywanie takich informacji za pośrednictwem tabletów.    

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Zwrócił uwagę, że można przyjrzeć się możliwościom wynikającym z częściowego planu 

zagospodarowania, który ograniczałby tego rodzaju inwestycje nie tylko w Parcewie, ale 

również w innych miejscowościach. 

Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Omówił etapy, jakie do chwili obecnej wystąpiły  w sprawie omawianej inwestycji oraz 

etapy i terminy wynikające z dalszego postępowania. Poinformował, że po sprawdzeniu 

raportu oddziaływania na środowisko, zostanie on przekazany do uzgodnień instytucjom, o 

których była mowa wcześniej. Jak będą wszystkie uzgodnienia, wówczas zostanie wydana 

decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach. Omówił procedurę odwoławczą (organy oraz 

terminy). Kolejnym etapem jest decyzja o warunkach zabudowy. 

Na prośbę Pani Wójt radna ALINA KORSZAK poinformowała, że biuro projektowe, 

w którym pracuje nie współpracuje z inwestorem. Zapytała również o możliwość 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Parcewa.  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że jest przeciwny takim doraźnym działaniom i opowiedział się za 

sporządzeniem planu zagospodarowania dla całej gminy, chociaż zdaje sobie sprawę z 

kosztów tego przedsięwzięcia. Można przez rok ograniczyć inwestycje w gminie, a 

zaoszczędzone w ten sposób środki przeznaczyć na sfinansowanie planu. Stwierdził, że 

przygotowywanie cząstkowych planów będzie kosztowniejsze. Przyznał, że w Nałogach 

również taki plan jest potrzebny. 

Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Wyjaśnił, że sporządzenie planu dla całej gminy potrwa 5-6 lat, ponieważ nie ma 

wymaganych map w skali 1:1000 oraz podkładów geodezyjnych. Gminy, które sporządziły 

plany zrobiły to czasie, gdy wymagane były mapy w skali 1:10000. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Przyznał rację radnemu Tymińskiemu co do potrzeby sporządzenia planu dla całej gminy, 

ale jest też zdania, że w sytuacji naglącej należałoby sporządzić miejscowy plan, a 

jednocześnie przymierzyć się do przygotowywania do planu ogólnego dla całego obszaru 

gminy. 

Wiceprzewodniczący JERZY PAC 

- Potwierdził potrzebę sporządzenia ogólnego planu. Zdaniem radnego jego brak jest 

przyczyną m.in. braku obwodnicy. 

Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Wyjaśnił, że obwodnica jest realizowana w trybie specustawy w zakresie budowy dróg 

publicznych (niezależnie od planu zagospodarowania). Podał przykłady inwestycji, które 

mogą być realizowane niezależnie od tego, czy plan zagospodarowania został sporządzony, 

czy też nie. Poinformował, że żadne plany nie wstrzymają budowy kopalni, bo w myśl prawa 

geologicznego kopaliny są dobrem nadrzędnym, więc brak planu nie może wstrzymać 

wydobycia. Dodał, że w planie można uwzględnić zakaz zabudowy (na terenach rolnych), ale 

nie zawsze jest to skuteczne w praktyce. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Dodała, że miasto również nie posiada planu ogólnego i opiera się na miejscowych planach. 

Zadeklarowała, że w najbliższym czasie zostaną policzone koszty sporządzania miejscowych 

planów w Gminie Bielsk Podlaski w ostatnim czasie. Informacja zostanie przekazana radnym 

na tablety. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przyznał, że w gminie miejscowych planów było 

dotychczas niewiele. Pani Wójt dodała, że właściciele gruntów, osoby prowadzące 
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gospodarstwa nie zawsze są zainteresowani tym, aby plan został sporządzony, ponieważ 

wiąże on pewne działania właściciela. 

 Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Zapytał, czy Rada Gminy posiada jakiś wpływ na bieg tej sprawy (budowy inwestycji), czy 

może zająć swoje stanowisko w tej sprawie. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że Rada Gminy może zająć stanowisko w sprawie realizacji tej inwestycji, 

podobnie jak są przyjmowane stanowiska samorządu w sprawie przebiegu DK 19. 

Zaproponowała przyjęcie stanowiska Rady Gminy na sesji po wystąpieniu radnego 

Gałuszewskiego. Takie stanowisko zostanie przekazane do instytucji uczestniczących w 

postępowaniu administracyjnym, przy czym nie będzie ono wiążące. Ponieważ projekt 

takiego stanowiska nie został zredagowany, radni zaproponowali podczas dyskusji, przyjęcie 

wstępnego stanowiska w wersji skróconej. 

 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do dyskusji w sprawie funduszu 

sołeckiego. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Powiedział, że w tej sprawie każdy radny podejmie decyzję po przemyśleniach,  w trakcie 

głosowania na sesji, po wcześniejszym wprowadzeniu punktu do porządku sesji. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ 

- Stwierdził, że w aktualnej sytuacji zagrożenia epidemiologicznego, fundusz sołecki nie 

powinien być realizowany. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zwrócił uwagę, że wyodrębnienie funduszu sołeckiego powoduje, że gmina otrzymuje 

pewne korzyści finansowe. Błędem jest mówienie o tym, że te działania nie opłacają się 

gminie. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że realizacja funduszu sołeckiego w tym roku nie została jeszcze zakończona, 

być może wszyscy będą zadowoleni. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Na razie nie wiadomo, jak ten fundusz zadziała w tym roku, jest to czas na zdobywanie 

doświadczenia. Należy poczekać z decyzją do momentu zakończenia działań w bieżącym 

roku. Poinformowała, że mieszkańcy wsi Haćki, w której radna mieszka, są zadowoleni. 

Podejmowanie decyzji o nie wyodrębnianiu funduszu jest przedwczesne. 

Radny JAN KOWALCZUK  

- Poddał w wątpliwość, czy ten fundusz zostanie w tym roku wykorzystany, ponieważ 

aktualna sytuacja w kraju spowoduje wstrzymanie działalności niektórych firm. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Powiedział, że wcześniej był za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego, natomiast po 

tegorocznych niedobrych doświadczeniach zmienił zdanie. Radny liczył wcześniej na 

utworzenie we wsi w ramach funduszu sołeckiego placu zabaw i siłowni, teraz jest 

zniechęcony do tych działań. 

Radna LUCYNA TKACZUK 

- Powiedziała, że w jej okręgu wyborczym po przeprowadzeniu rozmów, spośród 4 sołtysów, 

3 jest przeciwnych wyodrębnianiu funduszu sołeckiego. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ 

- Wyraził swoje poważne wątpliwości co do tego, czy państwo w aktualnej sytuacji będzie 

dokładać środki do funduszu sołeckiego. Trzeba zdać sobie sprawę z powagi sytuacji, w jakiej 

znalazło się nasze państwo. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
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- Wyraziła swoją opinię w sprawie funduszu sołeckiego. Radni dzisiaj informują, że niektórzy 

sołtysi są zadowoleni z wyodrębnienia funduszu sołeckiego. Pani Wójt stwierdziła, że 

podczas wizyt sołtysów przy okazji rozliczania raty podatku, przekazywane są przez nich inne 

odmienne opinie. Sołtysi obawiają się, że nie poradzą sobie z tymi zadaniami. Są 

zaplanowane remonty świetlic, ale sołtysi nie wiedzą, w jaki sposób znaleźć wykonawcę 

robót. Wszystko musi odbyć się w zgodzie z ustawą o zamówieniach publicznych. Większość 

czynności związanych z realizacją funduszu jest scedowana na urząd, stąd przekazywane są 

opinie części sołtysów wyrażające zadowolenie z tej formy działań. Podsumowując, można 

uznać, że w większości sołtysi są za niewyodrębnieniem funduszu sołeckiego na 2021 rok. 

Decyzje w tej sprawie podejmą radni, Wójt jest od realizacji tych decyzji. 

Radna ALINA KRUK 

- Potwierdziła występowanie problemów z realizacją funduszu, wskazując, że nie ma mowy o 

jakimkolwiek działaniu, bo nawet trudno jest zebrać radę sołecką, aby cokolwiek ustalić w 

sprawie zadań, jakie mają być z funduszu realizowane. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Zwróciła uwagę, że dzieje się tak dlatego, że mieszkańcy są przyzwyczajeni do tego, że we 

wszystkim są oni wyręczani. Chcemy rządzić, wydawać pieniądze, a potem narzekamy, że 

nikt nam nie pomaga, podobnie jest z radami sołeckimi. Wyraziła swoje zdziwienie co do 

pomysłu rezygnacji z funduszu sołeckiego w sytuacji, kiedy rok jego funkcjonowania nie 

został jeszcze zakończony, nie wiadomo, jakie będą konsekwencje funkcjonowania funduszu 

w tym roku. Od trzech tygodni jest w kraju trudna sytuacja związana z epidemią, ale trudno 

już w tym momencie stwierdzić, że te trudności będą trwały dłużej. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Podzielił się swoimi dobrymi doświadczeniami, jeśli chodzi o pracę rady sołeckiej i innych 

mieszkańców wsi Nałogi. Zgłosił sugestię, by odciążyć sołtysów i zwolnić ze zbierania od 

mieszkańców podatków i opłat, a w zamian przyznać im prowizje w określonej wysokości. 

Coraz więcej mieszkańców korzysta z internetowej formy płatności. 

Radny MIKOŁAJ CAR 

- Przekazał swoją opinię o aktywności sołtysów, stwierdzając, że ich praca sprowadza się 

głównie do rozniesienia nakazów i zebrania podatków. Pomimo, że osiągnięcia sołtysa są 

bogato przedstawiane na zebraniach wiejskich, zdaniem radnego w rzeczywistości jest 

inaczej. W związku z tym jest przeciwny przyznawaniu sołtysom stałego uposażenia. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI  

- Potwierdził opinię radnego. Powiedział o swoim (jako radnego) zaangażowaniu w sprawy 

sołectwa oraz o „wypalaniu się” i niechęci do dalszej aktywności.  

Radna ALINA KORSZAK 

- Stwierdziła, że sołtysów należy aktywizować do pracy. Zapytana przez obecnych, dlaczego 

sama zrezygnowała z pełnienia funkcji sołtysa, powiedziała, że napracowała się, ale 

jednocześnie chciała pokazać innym, że można być aktywnym. Fundusz sołecki w tej chwili 

daje sołtysowi namacalną władzę. Ludzie spotykają się i ustalają co można zrobić dla 

społeczności wsi. Rezygnacja z funduszu sołeckiego spowoduje uwstecznienie. Jaki jest sens 

odnawiania świetlic, podczas gdy stoją one puste i nic się w nich nie dzieje. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że mieszkańcy różnie wypowiadają się i oceniają pracę sołtysów. Nie zawsze 

w bezpośrednim kontakcie ta ocena jest dobra. Często sołtys jest postrzegany jako osoba, 

która z tej funkcji czerpie same korzyści, więc mieszkańcy oczekują jego zaangażowania w 

załatwianiu spraw sołectwa. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

- Odniosła się do sugestii pozbawienia sołtysów obowiązku zbierania podatków. Przyznała, że 

to ułatwiłoby pracę urzędu, ponieważ można założyć rolnikom indywidualne konta, na które 
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podatki bezpośrednio byłyby wpłacane. Z drugiej strony trzeba pamiętać o tym, że gmina jest 

rozległa, wielu mieszkańców w podeszłym wieku wymaga pomocy. Pani Wójt dodała, że 

fakt, że sołtys raz na jakiś czas przyniesie nakaz i przyjmie wpłatę podatku, jest dla tych 

mieszkańców dużą pomocą i otwarciem na świat, umożliwia kontakt z ludźmi. Dzięki takiej 

roli sołtysa mieszkańcy integrują się. 

Zamykając dyskusję w tej sprawie, radny ANDRZEJ  BOROWSKI powiedział, że 

radni mają trochę czasu na przemyślenia i podejmą decyzję w sprawie wyodrębnienia 

funduszu sołeckiego na sesji. 

 Ponieważ bezpośrednio po zakończeniu posiedzenia komisji zaplanowano rozpoczęcie 

Sesji Rady Gminy, członkowie wszystkich komisji  przed otwarciem sesji na prośbę radcy 

prawnego JANA WOŁOSOWICZA uzgodnili, że stanowisko Rady Gminy w kwestii 

planowanej inwestycji – budowy kurników w pobliżu miejscowości Parcewo zostanie 

przyjęte na kolejnej sesji. Decyzję taką podjęto w związku z koniecznością opracowania 

tekstu  oficjalnego stanowiska Rady Gminy z uzasadnieniem, co wymaga nieco więcej czasu. 

 

Kolejne niżej przedstawione punkty, ujęte w porządku XVI Sesji Rady Gminy zostały przez 

komisje zaopiniowane bez wnoszenia uwag i wniosków. 

 

Do pkt 2b)  
Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2029 stanowi Załącznik Nr 6  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1c)  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi bielskiemu. 

stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu.   

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1d)  
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim za 

2019 rok stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1e)  
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk 

Podlaski w 2019 r. - stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie  ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych - stanowi 

Załącznik Nr 10  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości od 

osoby fizycznej - stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1h)  
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Wniosek Wójta Gminy w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski  - stanowi Załącznik Nr 12  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1i)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski - stanowi 

Załącznik Nr 13  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1j)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przystąpienia Gminy Bielsk Podlaski do Stowarzyszenia 

Gmin Górnej Narwi - stanowi Załącznik Nr 14  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1k)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Klub „Senior+” - 

stanowi Załącznik Nr 15  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 1l)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy 

Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 16  do protokołu.  

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących – przekazano radnym w formie elektronicznej: 

- Zarządzenie Nr 14/2020 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 2 marca 2020 r. w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

- Pismo Sołectwa Lewki i Sołectwa Piliki skierowane do Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad – Oddział w Białymstoku, wyrażające swoje stanowisko w sprawie 

przebiegu projektowanej  części obwodnicy miasta Bielsk Podlaski łączącej drogę krajową Nr 

66 z drogą ekspresową S19; 

- Pismo Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski dotyczące zastrzeżeń do planowanej budowy 

fermy chowu drobiu, której lokalizację przewidziano w pobliżu miejscowości Parcewo. 

 

 W związku z tym o godz. 10.40  posiedzenie zostało zakończone. 

  

Protokołowała: 

Insp. /-/Ala Wawulska 

 

 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

/-/ 
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2. KOWALCZUK Jan /-/ 

 

3. KRUK Alina /-/ 

 

4. MISIUK Albin /-/ 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący) 

/-/ 

2. CAR Mikołaj /-/ 

  

3. CHILKIEWICZ Jerzy /-/ 

  

4. KIRYLUK Mikołaj /-/ 

  

5. TKACZUK Lucyna 

(Prowadząca posiedzenie) 

/-/ 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TYMIŃSKI  A. Grzegorz                      

(Przewodniczący) 

/-/ 

2. BAJENA Jerzy 

 

/-/ 

3. KORSZAK Alina 

 

/-/ 

4. ONACIK Jerzy 

 

/-/ 

5. PAC Jerzy 

 

/-/ 

 


